

NU-AFA-62  
1-5-13



### **MALAWI: Celebrating the Feast of St Louis Marie**

The Montfortian Family in Malawi celebrated the Feast of St Louis Marie de Montfort on 29th April at Nantipwiri Pastoral Centre.

The celebration began with the Holy Mass presided by Bishop Allesandro Pagani, concelebrated by Fr Louis Nkukumila and Fr Dominic Pedullà. In his homily the bishop passionately quoted and reinvigorated one of the fundamental statements made by St Louis Marie "It was through the blessed Virgin Mary that Jesus Christ came into the world, and it is also through her that he must reign in the world"(TD # 1).

Sharing from his own experience, the Montfortian bishop said that in the writings of St Louis-Marie we find the stress on the faith lived out by Mary on a path which leads from the Incarnation to the Resurrection. He affirmed that the Second Vatican Council laid great emphasis on the faith of Mary as an inspiration to the pilgrim People of God. Bishop Pagani appealed to the congregation: "In this year of faith, we need to pass through the door of faith that Mary accepted at the annunciation and passed through overcoming many obstacles, as revealed by Simeon's words at the presentation and Jesus' remark when Mary and Joseph found him in the temple."

After the Holy Mass, the celebration was spiced with refreshments and a delicious meal. Thereafter, Bishop Pagani gave a final blessing that marked the end of the celebration.

Present at the celebration were the Superior delegates, Fr Louis Nkukumila (Africa Anglophone) and Fr Dominic Pedulla (Malawi Italian Delegation), Rev Sr. Anne Kapenda, the Provincial of the Daughters of Wisdom in Malawi, confreres from the two delegations, Daughters of Wisdom sisters, aspirants, members of the group "Friends of the Cross" and some invited guests.

*-Bro. Jailos Mpina*

---

## **MALAWI: Célébration de la fête de Saint Louis-Marie**

La famille montfortaine a célébré au Malawi la fête de Saint Louis-Marie de Montfort le 29 Avril au Centre Pastoral Nantipwiri.

La célébration a commencé par la messe présidée par Mgr Allesandro Pagani, concélébrée par le Père Louis Nkukumila et le Père Dominic Pedulla. Dans son homélie, l'évêque a cité, avec passion et vigueur, l'une des affirmations fondamentales faites par Saint Louis-Marie "C'est grâce à la bienheureuse Vierge Marie que Jésus-Christ est venu dans le monde, et c'est par elle qu'il doit régner dans le monde» (TD n ° 1).

En partant de sa propre expérience, l'évêque montfortain a dit que, dans les écrits de saint Louis-Marie, nous trouvons l'épreuve de la foi vécue par Marie sur le chemin qui mène de l'Incarnation à la Résurrection. Il a affirmé que le Concile Vatican II a beaucoup insisté sur la foi de Marie comme une source d'inspiration pour le Peuple de Dieu. Mgr Pagani fait appel à la congrégation: «En cette année de la foi, nous devons passer par la porte de la foi que Marie a accepté d'emprunter lors de l'Annonciation et a surmonté à travers de nombreux obstacles, mis en évidence par les paroles de Siméon lors de la Présentation et la remarque de Jésus quand Joseph et Marie l'ont retrouvé au temple ».

Après la messe, la célébration a été agrémentée par des rafraîchissements et un repas délicieux. Par la suite, Mgr Pagani a donné une bénédiction finale qui a marqué la fin de la célébration.

Etaient présents à la célébration les supérieurs délégués , le P. Louis Nkukumila (Afrique anglophone) et le P. Dominic Pedulla (Malawi délégation italienne), Rev Sr. Anne Kapenda, la Provinciale des Filles de la Sagesse au Malawi, les confrères des deux délégations, les Filles de la Sagesse, les aspirants, les membres du groupe "Amis de la Croix" et quelques invités.

*-Frère. Jailos Mpina*